
Protokół Nr X/20 

z obrad X Sesji Rady Powiatu w Suwałkach 

 

Obrady X Sesji Rady Powiatu w Suwałkach odbyły się 13 lutego  

2020 r. w sali Nr 129, w budynku przy ul. Świerkowej 60 w Suwałkach. 

  

 Obradom przewodniczył Przewodniczący Rady Powiatu w Suwałkach 

Marek Dziatkowski. Obrady rozpoczęły się o godz. 14
00

. 

 

Ad. 1. 

Otwarcie obrad i powitanie gości. 

 

Przewodniczący Rady otwierając obrady poinformował zgromadzonych, 

że obrady Rady Powiatu w Suwałkach są transmitowane i utrwalane za pomocą 

urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk.  

Następnie powitał w/z Powiatowego Lekarza Weterynarii w Suwałkach 

Panią Katarzynę Łuniewską – Kopacz, Państwowego Powiatowego Inspektora 

Sanitarnego w Suwałkach – Panią Elżbietę Bednarko, Pana Mirosława 

Szczesnego – Powiatowego Inspektora Nadzoru Budowlanego Powiatu 

Ziemskiego w Suwałkach, w/z Inspektora Celnego Delegatury Urzędu Celno – 

Skarbowego w Suwałkach Pana Jana Luty, Przewodniczącego Powiatowego 

Zrzeszenia Ludowe Zespoły Sportowe Pana Władysława Renowickiego. Wójta 

Gminy Suwałki – Pana Zbigniewa Mackiewicza. 

Przewodniczący Rady powitał dyrektorów, kierowników jednostek 

organizacyjnych powiatu suwalskiego: Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy  

w Suwałkach – Pana Kamila Czarniawskiego, Dyrektora Powiatowego Centrum 

Pomocy Rodzinie w Suwałkach – Pana Stanisława Dziemiana, Dyrektora 

Zarządu Dróg Powiatowych w Suwałkach – Pana Marka Dziemiana, Dyrektora 

Zespołu Szkół im. gen. L.M. Paca w Dowspudzie – Pana Jana Orłowskiego, 

Dyrektora Domu Dziecka w Pawłówce – Pana Waldemara Jerzego Pstrzoch, 

Dyrektora Środowiskowego Domu Samopomocy w Lipniaku Panią Bożennę 

Jadwigę Chmielewską,  Skarbnika Powiatu – Ewę Kamińską, Sekretarza 

Powiatu – Pana Cezarego Grzegorza Zwolińskiego.  

Przewodniczący Rady powitał naczelników wydziałów Starostwa 

Powiatowego w Suwałkach: Panią Jolantę Sawicką, Panią Grażynę Żukowską, 

Panią Halinę Wasilewską, Pana Konrada Charmuszko, Pana Stanisława 

Żukowskiego (Lista zaproszonych Gości – załącznik nr 1). 

Przewodniczący Rady powitał Radnych Rady Powiatu (Lista obecności 

Radnych – załącznik nr 2). 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że na 15 radnych ustawowego składu 

rady, w obradach uczestniczy 14 radnych:  

    



1. Biłda Stefan    

2. Bukowski Rafał Konrad 

3. Chlebus Andrzej 

4. Chołko Tadeusz 

5. Dziatkowski Marek 

6. Gryszkiewicz Irena 

7. Kleszczewski Zbigniew 

8. Kowalewski Witold 

9. Łuniewski Artur 

10. Małachowski Sławomir  

11. Ołdakowski Szczepan 

12. Pietrołaj Wiesław Eugeniusz 

13. Szczęsny Robert 

14. Szwengier Stanisław 

15. Truchan Anna Danuta 

 

Nieobecny: 

1. Pietrołaj Wiesław Eugeniusz 

             

Przewodniczący Rady stwierdził, że istnieje prawomocne quorum  

do podejmowania uchwał.  

 

Ad. 2. 

Przyjęcie porządku obrad 

 

Przewodniczący Rady poinformował, iż Państwo Radni otrzymali 

porządek obrad wraz z materiałami, w brzmieniu: 

 

1. Otwarcie obrad i powitanie gości. 

2. Przyjęcie porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu z obrad IX sesji Rady Powiatu w Suwałkach. 

4. Sprawozdanie z działalności Zarządu Powiatu w okresie międzysesyjnym. 

5. Interpelacje i zapytania radnych /składane w formie pisemnej/. 

6. Zapoznanie się ze „Sprawozdaniem Starosty Suwalskiego z działalności 

Komisji Bezpieczeństwa i Porządku w 2019 roku”.  

7. Zapoznanie się ze „Sprawozdaniem z wysokości średnich wynagrodzeń 

nauczycieli na poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach 

prowadzonych przez jednostkę samorządu terytorialnego za rok 2019”. 

8. Zapoznanie się ze „Sprawozdaniem za rok 2019 z pracy merytorycznej 

Domu Dziecka w Pawłówce”. 

9. Zapoznanie się ze „Sprawozdaniem z działalności Środowiskowego Domu 

Samopomocy w Lipniaku za rok 2019”.  



10. Zapoznanie się ze „Sprawozdaniem z działalności Zakładu Aktywności 

Zawodowej SOWA w Lipniaku za rok 2019”.  

11. Zapoznanie się ze „Sprawozdaniem z działalności Powiatowego Urzędu 

Pracy w Suwałkach za 2019 r.” 

12. Zapoznanie się ze „Sprawozdaniem z działalności Zarządu Dróg 

Powiatowych w Suwałkach za 2019 r.”  

13. Zapoznanie się ze „Sprawozdaniem z działalności Powiatowego Centrum 

Pomocy Rodzinie w Suwałkach za rok 2019” oraz „Wykazem potrzeb  

w zakresie pomocy społecznej w Powiecie Suwalskim na rok 2021”                  

a także „Sprawozdaniem z efektów pracy organizatora rodzinnej pieczy 

zastępczej w 2019 r.” oraz „Sprawozdaniem z realizacji Powiatowej 

Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych Powiatu Suwalskiego 

na lata 2014 – 2020 za rok sprawozdawczy 2019”.  

14. Zapoznanie się ze sprawozdaniem z planu pracy Komisji Finansowo – 

Gospodarczej w 2019 r. 

15. Zapoznanie się ze sprawozdaniem z planu pracy Komisji Polityki 

Społecznej w 2019 r. 

16. Zapoznanie się ze sprawozdaniem z pracy Komisji Skarg, Wniosków  

i Petycji w 2019 r.  

17. Zapoznanie się ze sprawozdaniem z planu kontroli Komisji Rewizyjnej  

w 2019 r.  

18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 

kolejnej umowy dzierżawy tej samej nieruchomości oraz zezwolenia  

na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy 

dzierżawy na okres dłuższy niż 3 lata.  

19. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia przystanków 

komunikacyjnych na terenie powiatu suwalskiego, których właścicielem  

lub zarządzającym jest Powiat Suwalski oraz warunków i zasad 

korzystania z tych przystanków.  

20. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie powiatu  

na 2020 r. 

21. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Suwalskiego  

na lata 2020 – 2027. 

22. Wolne wnioski i oświadczenia radnych. 

23. Zamknięcie obrad.    
 

Przewodniczący Rady zapytał, czy są propozycje lub uwagi do zmiany 

porządku obrad sesji.  

Propozycji zmian do porządku obrad sesji nie wniesiono. 

Głosowanie nad przyjęciem zaproponowanego porządku obrad za pomocą 

urządzenia do głosowania: 



 

 za przyjęciem porządku głosowało    - 14 Radnych 

 przeciwko        - 0  

wstrzymało się od głosu              - 0 Radnych 

 

Zaproponowany porządek obrad sesji został przyjęty jednogłośnie. Imienny 

wykaz głosowań Radnych stanowi załącznik Nr 3 do protokołu.  

 

Ad.3.  

Przyjęcie protokołu z obrad IX Sesji Rady Powiatu w Suwałkach. 
 

Przewodniczący Rady poinformował, że protokół był wyłożony w Biurze 

Rady Powiatu do wglądu od dnia 23 stycznia 2020 r. Do dnia dzisiejszego nie 

wniesiono do niego uwag.  

 

Pytań i uwag nie wniesiono. 

Głosowanie nad przyjęciem protokołu z obrad IX Sesji Rady Powiatu 

w Suwałkach za pomocą urządzenia do głosowania: 

 

za przyjęciem porządku głosowało    - 14 Radnych 

przeciwko        - 0  

wstrzymało się od głosu              - 0 Radnych 

 

Protokół z obrad IX Sesji Rady Powiatu w Suwałkach został przyjęty 

jednogłośnie. Imienny wykaz głosowań Radnych stanowi załącznik Nr 4  

do protokołu. 

 

Ad.4. 

Sprawozdanie z działalności Zarządu Powiatu w okresie międzysesyjnym. 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że sprawozdanie z działalności 

Zarządu Powiatu w Suwałkach w okresie  międzysesyjnym z posiedzeń                  

w dniach: 12 grudnia, 13 grudnia, 20 grudnia i 30 grudnia 2019 r. oraz  

2 stycznia, 14 stycznia i 17 stycznia 2020 roku Państwo Radni otrzymali wraz  

z materiałami.  

Przewodniczący Rady zapytał, czy są uwagi, pytania do przedłożonego 

sprawozdania. 

Pytań i uwag nie wniesiono.   

 

Głosowanie nad przyjęciem Sprawozdania z działalności Zarządu Powiatu                   

w Suwałkach w okresie międzysesyjnym z posiedzeń  w dniach: 12 grudnia,  



13 grudnia, 20 grudnia i 30 grudnia 2019 r. oraz 2 stycznia, 14 stycznia i  

17 stycznia 2020 roku za pomocą urządzenia do głosowania: 

 

za przyjęciem sprawozdań głosowało            - 14 Radnych 

przeciwko                 - 0  

wstrzymało się od głosu               - 0  

 

Sprawozdanie z działalności Zarządu Powiatu w Suwałkach w okresie 

międzysesyjnym z posiedzeń w dniach: 12 grudnia, 13 grudnia, 20 grudnia i 30 

grudnia 2019 r. oraz 2 stycznia, 14 stycznia i 17 stycznia 2020 roku zostało 

przyjęte jednogłośnie (załącznik Nr 5). Imienny wykaz głosowań Radnych 

stanowi załącznik Nr 6 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady przekazał, że Zarząd Powiatu poza posiedzeniami  

o których mowa powyżej obradował również w dniu 4 lutego i 10 lutego br. 

Sprawozdanie z tych posiedzeń Państwo Radni otrzymali w dniu dzisiejszym. 

Natomiast przyjęte zostanie ono podczas kolejnej sesji Rady.  

 

Ad.5. 

Interpelacje i zapytania radnych /składane w formie pisemnej/. 

 

Przewodniczący Rady przypomniał, iż zgodnie z obowiązującymi 

przepisami prawa interpelacje i zapytania radnych składane są na piśmie                   

do przewodniczącego rady.  

Interpelacji i zapytań nie złożono.  

Przewodniczący Rady przeszedł do realizacji punktu szóstego porządku 

obrad.  

Ad. 6.  

Zapoznanie się ze „Sprawozdaniem Starosty Suwalskiego z działalności 

Komisji Bezpieczeństwa i Porządku w 2019 roku”.  

 

 Przewodniczący Rady przekazał, że Starosta Suwalski przedłożył 

Przewodniczącemu Rady Powiatu w Suwałkach „Sprawozdanie z działalności 

Komisji Bezpieczeństwa i Porządku w 2019 r.” w dniu  8 stycznia 2020 r. które 

Państwo Radni otrzymali wraz z materiałami (pismo znak: ORG.5511.3.2020 z 

dn. 8.01.2020 r. – załącznik Nr 7).  Ze sprawozdaniem tym zapoznała się 

Komisja Polityki Społecznej na posiedzeniu w dniu 11 lutego 2020 r. 

 Przewodniczący Rady zapytał, czy Pan Starosta chciałby zabrać głos w tej 

sprawie. 

Starosta Witold Kowalewski przekazał: „Szanowni Państwo, Panie 

Przewodniczący, Wysoka Rado, na Staroście ciąży obowiązek dokonania 



sprawozdania z działalności Komisji Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego za 

rok poprzedni. Państwo Radni taką informację – sprawozdanie dostali wraz  

z materiałami. Chciałbym dodać, że Komisja obradowała i działała zgodnie  

z planem przyjętym na pierwszym posiedzeniu w ubiegłym roku w dniu 28 

lutego. Komisja odbyła cztery posiedzenia, jedno w kwartale. W skład Komisji 

wchodzi 9 osób, m.in. dwóch Radnych Rady Powiatu Pan Tadeusz Chołko i Pan 

Stanisław Szwengier. Również kierownicy jednostek organizacyjnych, 

komendanci służb, wchodził również przedstawiciel Starzy Granicznej Pan 

Michał Łangowski w związku z tym, że został awansowany do Białegostoku, 

tutaj nastąpi zmiana pewnie jutro przyjmiemy nowy skład Komisji. Chciałbym 

dodać, że Komisja obradowała tak jak należy, opiniowała budżet m.in. na rok 

2020 w grudniu 10. Podsumowując należy stwierdzić, że podjęte działania 

organizacyjne związane z pracami Komisji dają podstawę do szerszego 

rozpoznania zagrożeń, aktywizacji służb i inspekcji na rzecz poprawy 

bezpieczeństwa na terenie Powiatu Suwalskiego. Dziękuję bardzo”. 

Przewodniczący Rady zapytał, czy są pytania, uwagi do przedłożonego 

sprawozdania. 

Pytań i uwag nie wniesiono.  

Przewodniczący Rady przekazał, że w wyniku braku pytań i uwag uważa, 

że „Sprawozdanie Starosty Suwalskiego z działalności Komisji Bezpieczeństwa  

i Porządku w 2019 roku” zostało przyjęte.  

 

Ad. 7.  

Zapoznanie się ze „Sprawozdaniem z wysokości średnich wynagrodzeń 

nauczycieli na poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach 

prowadzonych przez jednostkę samorządu terytorialnego za rok 2019”. 

 

Przewodniczący Rady przekazał, że powyższe sprawozdanie Państwo 

Radni otrzymali wraz z materiałami (pismo znak: OSW.4323.2.2020 z dn. 

14.01.2020 r. – załącznik Nr 8). Dodał, że w dniu 11 lutego 2020 r. Komisja 

Polityki Społecznej zapoznała się z przedmiotowym sprawozdaniem. 

Przewodniczący Rady poprosił Pana Wicestarostę o wprowadzenie do 

przedmiotowego punktu porządku obrad.  

Wicestarosta Artur Łuniewski przekazał: „Panie Przewodniczący, 

Szanowni Państwo, w terminie do 20 stycznia każdego roku organ prowadzący 

szkołę w tym przypadku Zespół Szkół w Dowspudzie musi przeprowadzić 

analizę wynagrodzeń właśnie w tej szkole i przedstawić ją potem między innymi 

Radzie Powiatu. Tak jest, że analizę robi się do 20 stycznia a do 10 lutego 

sporządza się takie sprawozdanie. I takie sprawozdanie zostało przygotowane 

dla poszczególnych grup awansu zawodowego w Zespole Szkół w Dowspudzie. 

Przypomnę, że są cztery grupy awansu: nauczyciele stażyści, kontraktowi, 

mianowani i dyplomowani. Jest taka zasada, jeżeli w danej grupie 

nauczycielskiej nie są osiągnięte średnie wynagrodzenia wtedy należy w postaci 



jednorazowego dodatku po prostu wypłacić, wyrównać tym nauczycielom. Po 

analizie okazało się, że niedopłata występuje w grupie nauczycieli 

kontraktowych i nauczycieli dyplomowanych. Łącznie jest to kwota w tych obu 

grupach nieprzekraczająca 10.000 zł, więc nie jest to zbyt duża kwota do 

wypłaty. Przypomnę też, że do 31 stycznia te kwoty powinny być nauczycielom 

właśnie w postaci jednorazowego dodatku wypłacone i zostały one wypłacone. 

Dziękuję bardzo”.  

Przewodniczący Rady zapytał, czy są pytania, uwagi do przedłożonego 

sprawozdania. 

Pytań i uwag nie wniesiono.  

Przewodniczący Rady przekazał, że w wyniku braku pytań i uwag uważa, 

że „Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli  

na poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych 

przez jednostkę samorządu terytorialnego za rok 2019” zostało przyjęte.  

 

Ad. 8.  

Zapoznanie się ze „Sprawozdaniem za rok 2019 z pracy merytorycznej 

Domu Dziecka w Pawłówce”. 

 

Przewodniczący Rady przekazał, że Państwo Radni powyższe 

sprawozdanie otrzymali wraz z materiałami (pismo z dnia 25.01.2020 r. – 

załącznik Nr 9). Dodał, że sprawozdanie to analizowane było na posiedzeniu 

Komisji Polityki Społecznej w dniu 11 lutego br.  

Przewodniczący Rady zapytał, czy są pytania, uwagi do przedłożonego 

sprawozdania. 

Pytań i uwag nie wniesiono.  

Przewodniczący Rady przekazał, że w wyniku braku pytań i uwag uważa, 

że „Sprawozdanie za rok 2019 z pracy merytorycznej Domu Dziecka  

w Pawłówce” zostało przyjęte.  

 

Ad. 9.  

Zapoznanie się ze „Sprawozdaniem z działalności Środowiskowego Domu 

Samopomocy w Lipniaku za rok 2019”.  

 

Przewodniczący Rady przekazał, że Państwo Radni powyższe 

sprawozdanie otrzymali wraz z materiałami (kserokopia pisma znak: 

DF.032.1.2020 z dnia 03.02.2020 r. – załącznik Nr 10). Dodał, że sprawozdanie 

to analizowane było na posiedzeniu Komisji Polityki Społecznej w dniu  

11 lutego br.  

Przewodniczący Rady zapytał, czy są pytania, uwagi do przedłożonego 

sprawozdania. 

Pytań i uwag nie wniesiono.  



Przewodniczący Rady przekazał, że w wyniku braku pytań i uwag uważa, 

że „Sprawozdanie z działalności Środowiskowego Domu Samopomocy  

w Lipniaku za rok 2019” zostało przyjęte.  

 

Ad. 10.  

Zapoznanie się ze „Sprawozdaniem z działalności Zakładu Aktywności 

Zawodowej SOWA w Lipniaku za rok 2019”.  

 

Przewodniczący Rady przekazał, że Państwo Radni powyższe 

sprawozdanie otrzymali wraz z materiałami (kserokopia pisma znak: 

SOWA.IV.0714.1.2020  z dnia 04.02.2020 r. – załącznik Nr 11). Dodał, że 

sprawozdanie to analizowane było na posiedzeniu Komisji Polityki Społecznej 

w dniu 11 lutego br.  

Przewodniczący Rady zapytał, czy są pytania, uwagi do przedłożonego 

sprawozdania. 

Pytań i uwag nie wniesiono.  

Przewodniczący Rady przekazał, że w wyniku braku pytań i uwag uważa, 

że „Sprawozdanie z działalności Zakładu Aktywności Zawodowej SOWA  

w Lipniaku za rok 2019” zostało przyjęte.  

 

Ad. 11.  

Zapoznanie się ze „Sprawozdaniem z działalności Powiatowego Urzędu 

Pracy w Suwałkach za 2019 r.” 

 

Przewodniczący Rady przekazał, że Państwo Radni powyższe 

sprawozdanie otrzymali wraz z materiałami (pismo znak: DO.0302.03.2020.TK 

z dnia 23.01.2020 r. – załącznik Nr 12). Dodał, że sprawozdanie to analizowane 

było na posiedzeniu Komisji Polityki Społecznej w dniu 11 lutego br.  

Przewodniczący Rady zapytał, czy są pytania, uwagi do przedłożonego 

sprawozdania. 

Pytań i uwag nie wniesiono.  

Przewodniczący Rady przekazał, że w wyniku braku pytań i uwag uważa, że 

„Sprawozdanie z działalności Powiatowego Urzędu Pracy w Suwałkach za 2019 

r.” zostało przyjęte.  

 

Ad.12.  

Zapoznanie się ze „Sprawozdaniem z działalności Zarządu Dróg 

Powiatowych w Suwałkach za 2019 r.”  

 

Przewodniczący Rady przekazał, że Państwo Radni powyższe 

sprawozdanie  otrzymali wraz z materiałami (kserokopia pismo znak: 



ZDP.II.001.1.2020 z dnia 27.01.2020 r. – załącznik Nr 13). Dodał, że 

sprawozdanie to analizowane było na posiedzeniu Komisji Finansowo – 

Gospodarczej w dniu 11 lutego br.  

Przewodniczący Rady zapytał, czy są pytania, uwagi do przedłożonego 

sprawozdania. 

Pytań i uwag nie wniesiono.  

Przewodniczący Rady przekazał, że w wyniku braku pytań i uwag uważa, 

że „Sprawozdanie  z działalności Zarządu Dróg Powiatowych w Suwałkach za 

2019 r.” zostało przyjęte.  
 

Ad.13.  

Zapoznanie się ze „Sprawozdaniem z działalności Powiatowego Centrum 

Pomocy Rodzinie w Suwałkach za rok 2019” oraz „Wykazem potrzeb  

w zakresie pomocy społecznej w Powiecie Suwalskim na rok 2021” a także 

„Sprawozdaniem z efektów pracy organizatora rodzinnej pieczy zastępczej  

w 2019 r.” oraz „Sprawozdaniem z realizacji Powiatowej Strategii 

Rozwiązywania Problemów Społecznych Powiatu Suwalskiego na lata 2014 

– 2020 za rok sprawozdawczy 2019”.  

 

Przewodniczący Rady przekazał, że Państwo Radni powyższe 

sprawozdanie  oraz wykaz potrzeb w zakresie pomocy społecznej otrzymali 

wraz z materiałami (pismo znak: PCPR I.013.1.2020 z dn. 04.02.2020 r. - 

załącznik Nr 14). Dodał, że sprawozdanie to analizowane było na posiedzeniu 

Komisji Polityki Społecznej w dniu 11 lutego br.  

Przewodniczący Rady zapytał, czy są pytania, uwagi do przedłożonego 

sprawozdania. 

Pytań i uwag nie wniesiono.  

Przewodniczący Rady przekazał, że w wyniku braku pytań i uwag uważa, 

że „Sprawozdanie z działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie  

w Suwałkach za rok 2019” oraz „Wykaz potrzeb w zakresie pomocy społecznej 

w Powiecie Suwalskim na rok 2021” a także „Sprawozdanie z efektów pracy 

organizatora rodzinnej pieczy zastępczej w 2019 r.” oraz „Sprawozdanie  

z realizacji Powiatowej Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych 

Powiatu Suwalskiego na lata 2014 – 2020 za rok sprawozdawczy 2019” zostało 

przyjęte.  

 

Ad.14. 

Zapoznanie się ze sprawozdaniem z planu pracy Komisji Finansowo – 

Gospodarczej w 2019 r. 

 

Przewodniczący Rady przekazał, że Komisja Finansowo – Gospodarcza 

na posiedzeniu w dniu 11 lutego br. opracowała sprawozdanie z planu pracy 

Komisji w 2019 r., i przedłożyła je Radzie Powiatu (sprawozdanie stanowi 



załącznik Nr 15). Zapytał czy są pytania, uwagi do przedstawionego 

sprawozdania. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 

Przewodniczący Rady przekazał, że w wyniku braku pytań i uwag uważa, 

że „sprawozdanie z planu pracy Komisji Finansowo – Gospodarczej w 2019 r.” 

zostało przyjęte. 

 

Ad.15. 

Zapoznanie się ze sprawozdaniem z planu pracy Komisji Polityki 

Społecznej w 2019 r. 

 

Przewodniczący Rady przekazał, że Komisja Polityki Społecznej  

na posiedzeniu w dniu 11 lutego br. opracowała sprawozdanie z planu pracy 

Komisji w 2019 r., i przedłożyła je Radzie Powiatu (sprawozdanie stanowi 

załącznik Nr 16). Zapytał czy są pytania, uwagi do przedstawionego 

sprawozdania. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 

Przewodniczący Rady przekazał, że w wyniku braku pytań i uwag uważa, 

że „sprawozdanie z planu pracy Komisji Polityki Społecznej w 2019 r.” zostało 

przyjęte. 

 

Ad.16. 

Zapoznanie się ze sprawozdaniem z pracy Komisji Skarg, Wniosków  

i Petycji w 2019 r.  

 

Przewodniczący Rady przekazał, że Komisja Skarg, Wniosków i Petycji 

na posiedzeniu w dniu 11 lutego br. opracowała sprawozdanie z pracy Komisji 

w 2019 r., i przedłożyła je Radzie Powiatu (sprawozdanie stanowi załącznik Nr 

17). Zapytał czy są pytania, uwagi do przedstawionego sprawozdania. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 

Przewodniczący Rady przekazał, że w wyniku braku pytań i uwag uważa, 

że „sprawozdanie z pracy Komisji Skarg, Wniosków i Petycji w 2019 r.” zostało 

przyjęte. 

 

Ad.17. 

Zapoznanie się ze sprawozdaniem z planu kontroli Komisji Rewizyjnej  

w 2019 r.  

 

Przewodniczący Rady przekazał, że Komisja Rewizyjna na posiedzeniu  

w dniu 11 lutego br. opracowała sprawozdanie z pracy kontroli  Komisji w 2019 

r., i przedłożyła je Radzie Powiatu (sprawozdanie stanowi załącznik Nr 18). 

Zapytał czy są pytania, uwagi do przedstawionego sprawozdania. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 



Przewodniczący Rady przekazał, że w wyniku braku pytań i uwag uważa, 

że „sprawozdanie z planu kontroli  Komisji Rewizyjnej w 2019 r.” zostało 

przyjęte. 

 

Ad.18. 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 

kolejnej umowy dzierżawy tej samej nieruchomości oraz zezwolenia  

na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy 

dzierżawy na okres dłuższy niż 3 lata.  

 

 Przewodniczący Rady poprosił o zabranie głosu Panią Naczelnik 

Wydziału Geodezji, Katastru i Gospodarki Nieruchomościami.  

Naczelnik Wydziału Geodezji, Katastru i Gospodarki Nieruchomościami 

Pani Halina Wasilewska przekazała: „Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo 

w 2015 r. uchwałą Rada Powiatu wyraziła zgodę na zawarcie umowy dzierżawy 

na nieruchomość położoną we wsi Bolcie. W kwietniu 2015 r. podpisał Zarząd 

umowę dzierżawy, która kończy się na koniec marca 2020 r. W styczniu tego 

roku dotychczasowy dzierżawca złożył wniosek o przedłużenie umowy na okres 

kolejnych pięciu lat. Przedmiotem dzierżawy są grunty rolne, zabudowane o 

powierzchni ogólnej około 6,75 ha. Dzierżawca prowadzi na gruntach 

działalność rolniczą. Dochody budżetu powiatu z tytułu dzierżawy są planowane 

na poziomie około równowartości 60 decyton pszenicy w stosunku rocznym, 

płatne w dwóch ratach. Według obwieszczenia Prezesa GUS ze stycznia tego 

roku średnia krajowa cena skupu pszenicy w drugim półroczu 2019 r. wynosiła 

67,20 zł za jedna decytonę. W związku z tym, że przepisy ustawy o gospodarce 

nieruchomościami, ustawy o samorządzie powiatowym stanowią, że zawarcie 

kolejnej umowy dzierżawy oraz umowy dzierżawy na okres dłuższy niż trzy lata 

oraz na odstąpienie od trybu przetargowego wymagają zgody Rady Powiatu, w 

imieniu Zarządu proszę o wyrażenie zgody na zawarcie kolejnej umowy 

dzierżawy. Dziękuję bardzo”.  

Przewodniczący Rady przekazał, że projekt powyższej uchwały oraz 

uzasadnienie Państwo Radni otrzymali  wraz z materiałami. Projekt uchwały 

opiniowany był przez Komisję Finansowo – Gospodarczą na posiedzeniu w dniu 

11 lutego br.  

Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Finansowo – 

Gospodarczej o przedstawienie opinii Komisji w przedmiotowej sprawie.  

Przewodniczący Komisji Finansowo – Gospodarczej Zbigniew 

Kleszczewski poinformował, iż Komisja na posiedzeniu w dniu 11 lutego br. 

pozytywnie zaopiniowała przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu  

(uchwała Komisji stanowi załącznik Nr 19). 

 

Pytań i uwag nie wniesiono. 



 

Głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Suwałkach w sprawie 

wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy tej samej 

nieruchomości oraz zezwolenia na odstąpienie od obowiązku przetargowego 

trybu zawarcia umowy dzierżawy na okres dłuższy niż 3 lata za pomocą 

urządzenia do głosowania: 

 

za przyjęciem uchwały głosowało   - 14 Radnych 

 przeciwko      -  0  

wstrzymało się od głosu            -  0 Radnych 

  

Uchwała Nr X/73/20 Rady Powiatu w Suwałkach z dnia 13 lutego  

2020 r. w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy tej 

samej nieruchomości oraz zezwolenia na odstąpienie od obowiązku 

przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy na okres dłuższy niż 3 lata 

została podjęta jednogłośnie (załącznik Nr 20). Imienny wykaz głosowań 

Radnych stanowi załącznik Nr 21 do protokołu.  

 

Ad.19. 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia przystanków 

komunikacyjnych na terenie powiatu suwalskiego, których właścicielem  

lub zarządzającym jest Powiat Suwalski oraz warunków i zasad 

korzystania z tych przystanków.  

 

 Przewodniczący Rady poprosił  Dyrektora Zarządu Dróg Powiatowych  

w Suwałkach o kilka słów wprowadzenia do przedmiotowego punktu porządku 

obrad. 

Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych w Suwałkach Pan Marek Dziemian 

przekazał: „Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo, na wniosek 

mieszkańców wprowadzamy dodatkowo dwa przystanki autobusowe, chodzi 

tutaj o miejscowość Wychodne ze względu na zmianę kursowania linii 

autobusowej także zwiększa się liczba z 238 przystanków na 240. Myślę, że to 

wystarczające wyjaśnienie. Dziękuję”. 

Przewodniczący Rady przekazał, że projekt powyższej uchwały oraz 

uzasadnienie Państwo Radni otrzymali  wraz z materiałami. Projekt uchwały 

opiniowany był przez Komisję Finansowo – Gospodarczą na posiedzeniu w dniu 

11 lutego br.  

Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Finansowo – 

Gospodarczej o przedstawienie opinii Komisji w przedmiotowej sprawie.  

Przewodniczący Komisji Finansowo – Gospodarczej Zbigniew 

Kleszczewski poinformował, iż Komisja na posiedzeniu w dniu 11 lutego br. 

pozytywnie zaopiniowała przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu  

(uchwała Komisji stanowi załącznik Nr 22). 



 

Pytań i uwag nie wniesiono. 

 

Głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Suwałkach w sprawie 

określenia przystanków komunikacyjnych na terenie powiatu suwalskiego, 

których właścicielem lub zarządzającym jest Powiat Suwalski oraz warunków  

i zasad korzystania z tych przystanków za pomocą urządzenia do głosowania: 

 

za przyjęciem uchwały głosowało   - 14 Radnych 

 przeciwko      -  0  

wstrzymało się od głosu            -  0 Radnych 

  

Uchwała Nr X/74/20 Rady Powiatu w Suwałkach z dnia 13 lutego  

2020 r. w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych na terenie powiatu 

suwalskiego, których właścicielem lub zarządzającym jest Powiat Suwalski oraz 

warunków i zasad korzystania z tych przystanków została podjęta jednogłośnie 

(załącznik Nr 23). Imienny wykaz głosowań Radnych stanowi załącznik Nr 24 

do protokołu.  

 

Ad.20. 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie powiatu                     

na 2020 r. 
 

 Przewodniczący Rady Skarbnik Powiatu o kilka słów wprowadzenia  

do przedmiotowego punktu porządku obrad. 

Skarbnik Powiatu Ewa Kamińska przekazała: „Panie Przewodniczący, 

Szanowni Państwo, w przygotowanym projekcie uchwały Rady Powiatu w 

Suwałkach w sprawie zmian w budżecie powiatu na 2020 r. najważniejszymi 

zmianami mającymi wpływ na wielkość budżetu są zwiększenie planu 

dochodów i wydatków o kwotę 7.994.531 zł z tytułu pomocy finansowej ze 

środków Funduszu Dróg Samorządowych przeznaczonych na remont pięciu 

dróg powiatowych i przebudowę czterech dróg powiatowych, zwiększenie planu 

dochodów i wydatków o kwotę 4.208.762 zł z tytułu pomocy finansowej od 

Gmin na remont i przebudowę dróg powiatowych, zwiększenie planu dochodów 

o kwotę 200.929 zł z tytułu odszkodowań za nieruchomości w obrębie Osinki i 

Czerwonka przyjęte z mocy prawa na realizację inwestycji drogowych, 

zwiększenie planu dochodów i wydatków o kwotę 313.923 zł z tytułu 

podpisania umowy na dofinansowanie ze środków samorządu województwa 

kosztów działania Zakładu Aktywności Zawodowej SOWA w Lipniaku w 2020 

r., zwiększenie planu wydatków o kwotę 762.069 zł w związku z 

wprowadzeniem wolnych środków za 2019 r. do budżetu na realizację 

projektów: Rozwój kompetencji kadr subregionu suwalskiego, Zawodowa 



Dowspuda i Rolnik i Weterynarz na Europejskim Rynku Pracy. Pozostałe 

zmiany polegają na przesunięciach pomiędzy podziałkami klasyfikacji 

budżetowej. W wyniku przeprowadzonych zmian budżet powiatu po stronie 

dochodów wzrośnie o kwotę 13.048.013 zł i wyniesie 45.658.746 zł a po stronie 

wydatków wzrośnie o kwotę 13.776.862 zł i wyniesie 46.539.575 zł. Dziękuję”. 

Przewodniczący Rady przekazał, że projekt powyższej uchwały oraz 

uzasadnienie Państwo Radni otrzymali  wraz z materiałami. Projekt uchwały 

opiniowany był przez Komisję Finansowo – Gospodarczą i Komisję Polityki 

Społecznej na posiedzeniach w dniu 11 lutego br.  

Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Finansowo – 

Gospodarczej o przedstawienie opinii Komisji w przedmiotowej sprawie.  

Przewodniczący Komisji Finansowo – Gospodarczej Zbigniew Kleszczewski 

poinformował, iż Komisja na posiedzeniu w dniu 11 lutego br. pozytywnie 

zaopiniowała przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu  (uchwała Komisji 

stanowi załącznik Nr 25). 

Przewodniczący Rady przekazał: „tutaj w tym momencie powinniśmy 

mieć oczywiście opinię Komisji Polityki Społecznej. W związku z faktem, że 

Przewodniczący Komisji jest nieobecny w dniu dzisiejszym na posiedzeniu 

Rady Powiatu a tak jest, że ja pełnię funkcję Wiceprzewodniczącego tej 

Komisji, także ja tutaj postaram się przedstawić opinię tejże Komisji w 

przedmiotowej sprawie. Oczywiście Komisja na posiedzeniu w dniu 11 lutego 

br. przyjęła pozytywnie przedłożony projekt uchwały  (uchwała Komisji 

stanowi załącznik Nr 26). 
 Przewodniczący Rady zapytał, czy są może jakieś pytania, uwagi do 

przedłożonego projektu uchwały?”  

 Radny Szczepan Ołdakowski przekazał: „Panie Przewodniczący, 

Szanowni Państwo, ja mam dwa pytania, dwa problemy chciałem poruszyć. 

Jeden to zmniejszenie wydatków o kwotę 860.000 zł na rozbiórkę istniejącego i 

budowę nowego mostu na rzece Czarna Hańcza w Turtulu. Z informacji jakie 

uzyskałem na Komisji Finansów wynika, że Powiat nie złożył wniosku do 

rezerwy infrastrukturalnej z budżetu państwa na to zadanie, gdyż Gmina 

Jeleniewo nie zadeklarowała swojego udziału w tym zadaniu. Natomiast mam 

pytanie do Pana Dyrektora Zarządu Dróg czy odstąpienie od realizacji tego 

zadania w tym roku nie jest zagrożeniem dla nas, czy nie istnieje takie 

niebezpieczeństwo wystąpienia jakiejś katastrofy budowlanej, w jakim stanie 

jest ten most i czy Pan zapewni, zagwarantuje, że ten most jeszcze załóżmy rok 

będzie mógł funkcjonować w takim stanie w jakim jest. I drugi temat chciałem 

zwrócić się z apelem do Zarządu w związku z wieloma zadaniami 

inwestycyjnymi jakie będziemy realizowali na obszarze powiatu w zakresie 

modernizacji dróg powiatowych ażeby Zarząd wystąpił do wszystkich gmin z 

prośba o partycypowanie w środkach. Wiemy, że niektóre gminy w bardzo 

znacznym stopniu partycypują chociażby Gmina Suwałki, wiem, że jest ona 



najbogatsza ale i Przerośl, która tak samo jest biedna jak Gmina Wiżajny a 

Gmina Wiżajny od lat jak realizujemy inwestycje albo symbolicznie, albo 

zupełnie nie dofinansowuje tych zadań na drogach powiatowych. Wydaje mi się, 

że to nie jest uczciwe i sprawiedliwe w stosunku do innych wójtów, do innych 

gmin na terenie naszego Powiatu. Dziękuję bardzo”.  

 Przewodniczący Rady przekazał: „Szanowni Państwo, może odnośnie 

zagrożeń w związku z tym mostem, to może Pan Dyrektor kilka słów, czy jest 

jakieś tam zagrożenie, czy ta inwestycja może chwilę poczekać, prosimy  

o zabranie głosu”.   

 Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych w Suwałkach Marek Dziemian 

przekazał: „Panie Przewodniczący, odpowiadając na pytanie Pana Radnego no 

nie mogę dać takiej gwarancji, że na tym moście nic się nie stanie. Jednakże 

podejmując taką decyzję będziemy systematycznie sprawdzać stan techniczny 

obiektu mostowego i zwracać szczególną uwagę na te ewentualne zagrożenia, 

które mogłyby doprowadzić do katastrofy budowlanej. W przypadku 

stwierdzenia takiej jak gdyby obawy będziemy zamykać most bądź dodatkowo 

ograniczać go tonażem. W tej chwili jest on ograniczony tonażem 16 ton. Tak że 

jeżeli będą pojawiały się jakieś dodatkowe spękania, rysy, czy ubytki w 

konstrukcji no niestety, albo obniżymy nośność po konsultacji, albo będziemy 

zmuszeni do zamknięcia obiektu mostowego. Mam nadzieję, że do takiej 

sytuacji nie dojdzie i że w przyszłym roku uda się nam ten most przebudować. 

Dziękuję”. 

Przewodniczący Rady poprosił o zabranie głosu Starostę Pana Witolda 

Kowalewskiego.  

Starosta Pan Witold Kowalewski przekazał: „Panie Przewodniczący, 

Szanowni Państwo, uzupełniając tutaj jeszcze wypowiedź Pana Dyrektora tak 

krawiec kraje jak materii staje. Nie dałoby się rady bez zaciągnięcia kredytu 

wszystkich tych inwestycji zrealizować. Zrealizujemy te inwestycje, które 

mamy zaplanowane bez kredytu, złapiemy może  jakiś taki trochę oddech i mam 

nadzieję w przyszłym roku ta inwestycja mostowa zostanie zrealizowana. 

Natomiast proszę sobie zdać sprawę, że podjęliśmy się ogromnego wyzwania 

dwadzieścia ponad dwa kilometry przebudowy i modernizacji dróg to jest 

naprawdę nie lada problem, żeby to wszystko spiąć finansowo. Rozmawiałem 

również z Wójtem Gminy Jeleniewo i on mówi, że przede wszystkim zależy na 

drodze radnym, mieszkańcom, itd. Most, poczekamy rok, ograniczymy 

ewentualnie nośność, do tematu wrócimy. Natomiast jeśli chodzi o drugi 

problem, który tutaj poruszył Pan Radny, 16 grudnia wystąpiłem do wszystkich 

samorządów gminnych, do wszystkich Wójtów, na terenie których drogi są 

przewidziane do modernizacji, przebudowy.  

 

Obrady sesji opuścił Radny Stefan Biłda. W obradach uczestniczy 13 

radnych uprawnionych do głosowania.  

 



Starosta Pan Witold Kowalewski kontynuując dalej: „do tej pory 

odpowiedziało osiem samorządów. Czekamy na uchwałę z Gminy Przerośl. 

Najczęściej są to wartości takie prawie połowa, połowa, więcej jak połowa, 

różnie to wygląda. Z każdym rozmawialiśmy, rozmawiałem indywidualnie. 

Gmina Wiżajny również podjęła uchwałę, jak to powiedział Radny może 

symboliczną, sto tysięcy, z tym że mówią, że nie jest to kwota ostatnia.  Będą 

wolne środki, w ubiegłym roku uchwałę podjęli w październiku i zdążyli jeszcze 

wspomóc Powiat. Te pieniądze znalazły się w tym roku. Tak że czekamy na 

Gminę Przerośl, też rozmawiałem dzisiaj z Panem Wójtem deklaruje niewielkie 

zadanie, lada moment ogłosimy przetarg, będzie widać co z przetargu wyjdzie i 

na pewno tą inwestycję też zrealizujemy, jeśli nawet będzie tam trochę mniej tej 

dopłaty. Dziękuję bardzo”.  

Przewodniczący Rady przekazał: „dziękuję Panie Starosto, myślę, że ta 

odpowiedź powinna tutaj usatysfakcjonować Radnych”. 

Radny Szczepan Ołdakowski przekazał: „ona nie jest satysfakcjonująca” 

Przewodniczący Rady przekazał: „no może nie koniecznie, ale tak to 

wygląda, tych inwestycji jest cały szereg, należy oczywiście za to podziękować, 

że te Gminy rozumieją to, że my nie jesteśmy też Powiatem jakimś no 

najbogatszym i na pewno gdybyśmy byli bogatsi to byśmy te inwestycje 

próbowali sami realizować”. 

Starosta Witold Kowalewski przekazał: „zapomniałem tu powiedzieć, że 

właśnie ci Wójtowie  wyjątkowo rozumieją problem. Spotykam się z ogromną 

wrażliwością, chęcią współpracy i za to bardzo serdecznie wszystkim Wójtom 

dziękuję. Wiadomo jaka sytuacja jest, w gminach ta sytuacja finansowa jest 

bardzo różna natomiast jeśli rozmawiam że trzeba dofinansować to wszyscy 

rozumieją, także nikt nie odwraca się i nie mówi nie bo nie. Mam nadzieję, ze to 

wszystko dopniemy, że jeszcze zostaną nam jakieś wolne środki i będziemy 

mieli oddech na ten most w roku przyszłym. Inwestycje mostowe są niezmiernie 

drogie, to ma to do siebie że nie zawsze te 50 %. W tym roku tych wniosków 

stosunkowo dużo jest. Zasięgałem opinii w Ministerstwie Infrastruktury nie 

wiadomo, czy byśmy dostali, 50% z reguły nigdy nie było, 42, 43 lub 44% i 

wtedy samorząd musi tą różnicę dołożyć, tym bardziej, ze Gmina Jeleniewo w 

tym roku nie ma żadnej mowy, żeby wysupłała cokolwiek. Dziękuję bardzo”.  

Przewodniczący Rady przekazał: „dziękuje Panie Starosto, to ja tutaj 

jeszcze może dokończę bo pragnąłbym w tym punkcie podziękować przede 

wszystkim dla Wójta Gminy Suwałki, który tutaj w tym naszym Powiecie jest 

taką lokomotywą i wspomaga nas naprawdę bardzo solidnie i bardzo 

dziękujemy za to oczywiście. Są efekty oczywiście”. 

Starosta Witold Kowalewski przekazał: „dodam jeszcze, że być może na 

niektóre drogi albo może na wszystkie, albo na niektóre dofinansowanie być 

może będzie wyższe. Wystąpiliśmy z wnioskiem, wszystko jest na dobrej 

drodze. Dziękuje bardzo”.  



Przewodniczący Rady przekazał: „dziękuję Panie Starosto, oczywiście 

życzymy sobie tego, bo to wtedy i dla Powiatu i dla Gmin byłoby łatwiej, 

prościej i przyjemniej”.    

   

Innych pytań i uwag nie wniesiono. 

 

Głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Suwałkach w sprawie 

zmian w budżecie powiatu na 2020 r. za pomocą urządzenia do głosowania: 

 

za przyjęciem uchwały głosowało   - 13 Radnych 

 przeciwko      -  0  

wstrzymało się od głosu            -  0 Radnych 

  

Uchwała Nr X/75/20 Rady Powiatu w Suwałkach z dnia 13 lutego  

2020 r. w sprawie zmian w budżecie powiatu na 2020 r. została podjęta 

jednogłośnie (załącznik Nr 27). Imienny wykaz głosowań Radnych stanowi 

załącznik Nr 28 do protokołu.  

 

Ad.21. 

Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Suwalskiego na lata 

2020 – 2027. 
 

 Przewodniczący Rady Skarbnik Powiatu o kilka słów wprowadzenia  

do przedmiotowego punktu porządku obrad. 

Skarbnik Powiatu Ewa Kamińska przekazała: „Szanowni Państwo, po 

wprowadzeniu zmian, o których mówiłam przy uchwale Rady Powiatu w                    

sprawie zmian w budżecie, wieloletni wskaźnik spłaty zobowiązań spełnia 

warunki artykułu 243 ustawy o finansach publicznych i wynosi 2,66 % przy 

dopuszczalnym 21,46 %. Dziękuję”.  

Przewodniczący Rady przekazał, że projekt powyższej uchwały oraz 

uzasadnienie Państwo Radni otrzymali  wraz z materiałami. Projekt uchwały 

opiniowany był przez Komisję Finansowo – Gospodarczą i Komisję Polityki 

Społecznej na posiedzeniach w dniu 11 lutego br.  

Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Finansowo – 

Gospodarczej o przedstawienie opinii Komisji w przedmiotowej sprawie.  

Przewodniczący Komisji Finansowo – Gospodarczej Zbigniew 

Kleszczewski poinformował, iż Komisja na posiedzeniu w dniu 11 lutego br. 

pozytywnie zaopiniowała przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu  

(uchwała Komisji stanowi załącznik Nr 29). 

Przewodniczący Rady przekazał: „ja tutaj również w imieniu 

Przewodniczącego Komisji Polityki Społecznej przedstawię opinie Komisji. 

Również Komisja na posiedzeniu w dniu 11 lutego br. pozytywnie zaopiniowała 



przedłożony projekt tejże uchwały  (uchwała Komisji stanowi załącznik Nr 

30)”.  
 

 Pytań i uwag nie wniesiono. 

Głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Suwałkach zmieniającej 

uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Suwalskiego na lata 2020 – 2027 za pomocą urządzenia do głosowania: 

 

za przyjęciem uchwały głosowało   - 13 Radnych 

 przeciwko      -  0  

wstrzymało się od głosu            -  0 Radnych 

  

Uchwała Nr X/76/20 Rady Powiatu w Suwałkach z dnia 13 lutego  

2020 r. zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Powiatu Suwalskiego na lata 2020 – 2027 została podjęta 

jednogłośnie (załącznik Nr 31). Imienny wykaz głosowań Radnych stanowi 

załącznik Nr 32 do protokołu.  

 

Ad.22. 

Wolne wnioski i oświadczenia radnych.  

  Przewodniczący Rady poprosił o zgłaszanie wolnych wniosków  

i oświadczeń. Będąc przy głosie przekazał, że w dniu 22 stycznia br. wpłynęła 

uchwała składu orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku 

w sprawie wyrażenia opinii o prawidłowości sporządzenia planowanej kwoty 

długu Powiatu Suwalskiego. Jak wynika z tego dokumentu skład orzekający 

RIO opiniuje pozytywnie prawidłowość planowanej kwoty długu wynikającej  

z zaciągniętych zobowiązań, o których mowa w art. 226 ust. 1 pkt 6 ustawy  

o finansach publicznych. Opinia ta sformułowana została w oparciu                               

o uchwalony budżet powiatu suwalskiego na 2020 rok oraz uchwaloną 

Wieloletnią Prognozę Finansową Powiatu w Suwałkach na lata 2020 – 2027 

(kserokopia uchwały RIO Nr II-00312-10A/20 z dn. 10 stycznia 2020 roku - 

załącznik Nr 33).  

Przypomniał także, że nieuchronnie zbliża się czas złożenia przez 

Radnych oświadczeń majątkowych według stanu na dzień 31 grudnia 2019 r. 

wraz z kopią swojego zeznania  o wysokości osiągniętego dochodu w roku 

podatkowym za rok poprzedni i jego ewentualną korektą – w dwóch 

egzemplarzach, dołączając również Urzędowe Poświadczenie Odbioru 

Dokumentu Elektronicznego potwierdzające elektroniczne złożenie zeznania. 

Termin złożenia oświadczenia majątkowego Przewodniczącemu Rady mija w 

dniu 30 kwietnia br. (czwartek). Poprosił  Szanownych Radnych o dotrzymanie 

tego terminu. 



Przewodniczący Rady przekazał także, że w dniu 10 lutego br. Wojewoda 

Podlaski w piśmie skierowanym do Przewodniczących organów stanowiących 

jednostek samorządu terytorialnego w województwie podlaskim poruszył 

problem naruszania przez radnych ustawowych zakazów łączenia funkcji 

radnego z prowadzeniem działalności gospodarczej z wykorzystaniem mienia 

jednostki w której sprawuje mandat. W związku z powyższym Państwo Radni  

w dniu dzisiejszym otrzymali wyciąg z ustawy o samorządzie powiatowym 

przypominający o obowiązujących ustawowych zakazach związanych  

ze sprawowaniem mandatu radnego.  

Starosta Witold Kowalewski przekazał: „Szanowni Państwo, kolejna sesja 

planowana jest w marcu, myślę, że druga połowa marca. Na pewno będą zmiany 

w budżecie, będziemy porządkowali sprawy związane z tymi naszymi 

dziewięcioma inwestycjami drogowymi, być może przyjmiemy nową kwotę do 

budżetu. Także bliżej trudno powiedzieć kiedy, no na pewno druga połowa 

marca. Będziemy starali się jak najszybciej zwołać tą sesję, żeby dokonać tych 

zmian i realizować inwestycje. Dziękuję bardzo.  

Radny Szczepan Ołdakowski przekazał: „to Przewodniczący ustala termin 

sesji”. 

Przewodniczący Rady przekazał: „to jest tylko propozycja, a ona wynika 

chyba z potrzeb prawda też? To nie jest tak, że my tu będziemy sobie się 

spotykali, jeżeli nie ma takiej potrzeby prawda?” 

Innych wolnych wniosków i oświadczeń nie wniesiono.  

Ad.23. 

Zamknięcie obrad. 

Przewodniczący Rady podziękował Wysokiej Radzie za uczestniczenie                                   

w obradach  a wszystkim pozostałym gościom za obecność  i uwagę i zamknął 

obrady X sesji Rady Powiatu w Suwałkach o godz. 14.46. 

 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 
               
 
                                                                                     Przewodniczący Rady 

                                                                                    /-/ Marek Dziatkowski  

                                                                 
Protokołowała: 
M. Szczerbowska 

 


